
Rozhovor s poslancom

Stop  formalizmu                                   
Porozprávali sme sa s  predsedom Komisie 
financií, podnikateľských aktivít a dopravy 
MZ BA-Lamač Mgr. Ing. Radoslavom Olekšá-
kom.

Čo vás ako poslanca trá
pilo, resp. zamestnávalo 
v prvom polroku 2012? 

Keď som minulý rok na je-
seň dvíhal tému dopravy 
doslova zo zeme, stal som sa 
terčom posmechu niekto-
rých kolegov v miestnom zastupiteľstve. Vývoj 
udalostí jasne ukázal, aká široká je dopravná 
agenda. Odrazu sa nám vyrojilo veľa problé-
mov, ktoré som musel, či v  komisiách, alebo 
na jednotlivých zasadnutiach zastupiteľstva 
pomenovať. Dopravná situácia v  Lamači sa 
stala pravidelným riadnym bodom rokovania 
nášho zastupiteľstva. Riešime predovšetkým 
problém tranzitu dopravy, ktorá ide cez naše 
lamačské ulice, pričom by mohla bez prob-
lémov využívať diaľnicu. Dávame podnety 
a návrhy magistrátu, polícii, ministerstvu, NDS, 
pričom si veľmi veľa píšeme, ale riešenie prob-
lémov sa posúva veľmi málo dopredu. Uve-
diem jasný príklad: každý, kto cestuje linkou 
číslo 30 vie, aké problémy mali autobusy s otá-
čaním sa na Segnároch, keďže tam parkovali 
autá s mimobratislavskými ŠPZ. Vyše pol roka 
sme si dopisovali s kadekým, upozorňovali na 
problém, dokonca hrozilo, že autobusy nebu-
dú pre problémy zachádzať na Segnáre. Až ma 
to naštvalo a na májovom zasadnutí zastupi-
teľstva som jasne povedal, že tie žlté čiary pôj-
dem na mestskú komunikáciu vymaľovať sám, 
k čomu sa pridali aj niektorí poslanci a starosta. 
A tak sme aj 28. mája na otočke Segnáre uro-
bili a odvtedy je problém vyriešený. Autá tam 
neparkujú, autobusy sa bez problémov otáča-
jú a my sme ušetrili kopu papierov na dopiso-
vanie si s byrokratmi z magistrátu. Hnevá ma 
tento formalizmus, myslím si, že v súčasnosti 
je potrebné viac než inokedy zvoliť aktívny 
prístup na riešenie problémov a hľadať cestu, 
ako sa to dá a nie naopak. Som rád, že v mo-
jej iniciatíve za obmedzenie prejazdu starým 
Lamačom pre mimolamačské autá ma pod-
porili aj občania v petícii a pevne verím, že čo 
najskôr nájdeme také riešenie, ktoré ich plne 
oprávnené požiadavky uspokojí. Dúfam, že od 
septembra sa podarí spustiť linku 130, ktorá 
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Najbližšie zasadnutie miestnej rady bude 11. 9. a miestneho zastupiteľstva 20. 9. 2012.

Pokračovanie na str. 2

Počasie od rána v  sobotu, 14. júla, napínalo 
organizátorov Malých hodov, či sa vystúpenia 
a koncerty uskutočnia na Malokarpatskom ná-
mestí alebo budú musieť byť pre nepriaznivé 
počasie presunuté do budovy lamačského 
kina. Ešte tesne pred 17. hodinou to vyzeralo 
nádejne, potom sa však nad Lamačom pre-
hnala malá prietrž, napriek tomu však hody 
zostali na námestí. 
Malé hody otvoril a prítomných Lamačanov 
privítal starosta Lamača Peter Šramko (na fo-
tografii č. 1). „Malé hody slávime vďaka sv. 
Margite, po ktorej je zasvätený aj kostol na 
Vrančovičovej ulici. Svätá Margita sa naro-
dila v Antiochii. Popravili ju v roku 304 a je 
považovaná za patrónku poľnohospodárov 
a zdravého pôrodu.“ Napriek nepriaznivému 
počasiu poprial Lamačanom príjemnú zábavu.

Po úvodných slovách sa predstavila hodino-
vým programom hudobná skupina CLAK-
SON (na fotografii č. 2), ktorá hrala známe 
piesne svetovej i  slovenskej pop-music. Na-
plánované boli aj spoločenské tance skupiny 
Jagermajster, ktoré sa však pre pretrvávajúci 
dážď neuskutočnili. Na záver hodov, už aj za 
lepšieho počasia, hrala vyše hodiny ľudová 
hudba bratov Kuštárovcov (na fotografii 
č. 3). Dospelí sa zabávali kultúrou, pritom si 
mohli zajesť dobrú cigánsku, k  nej dať pivko 
(na fotografii č. 4) alebo ochutnať výborný tr-
delník (na fotografii č. 5). Deti sa mohli zasa do 
sýtosti povoziť na rozprávkovom kolotoči. (na 
fotografii č. 6 ).
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Štamperky – nočná mora 
mnohých Lamačanov                         
Siedmeho júna sa uskutočnilo v  kine Lamač 
stretnutie majiteľov pozemkov nachádzajúcich 
sa v  lokalite Štamperky. Mnohí z  prítomných, 
najmä starší ľudia vôbec nevedeli, že prišli na 
USTANOVUJÚCE ZHROMAŽDENIE  účastníkov 
jednoduchých pozemkových úprav vykonáva-
ných v  časti katastrálneho územia Lamač, loka-
lita Štamperky. Treba priamo povedať, že takéto 
zhromaždenie nevyvolali vlastníci pozemkov, ale 
celý tento „zámer“ zorganizoval vlastne investor, 
spoločnosť Bory, a.s., ktorá ešte nedávno ohu-
rovala myšlienkou vykúpiť všetky pozemky za  
Lamačom. Lenže vtedy  sa ešte nehovorilo o  krí-
ze a dôsledkoch, ktoré so sebou prináša a ktoré 
pocítila ako prvá spoločnosť Bory, a. s., za ktorou 
stojí skupina PENTA tak silno, že si povedala: ne-
bude vykupovať pozemky, ale zámer postaviť na 
lamačských pozemkoch Lamačskú bránu predsa 
len realizovať bude. 
No a  tu dostal slovo Obvodný pozemkový úrad 
v  Bratislave, ktorý ako správny orgán príslušný 
na konanie o  pozemkových úpravách v  zmysle 
§ 5 ods. 5 zákona č. 330/91 Zb. o  pozemkových 
úpravách, usporiadaní pozemkového vlastníctva, 
pozemkovom fonde a o pozemkových spoločen-
stvách v  rámci prípravného konania pozemko-
vých úprav, začal zastupovať investora, spoločnosť 
Bory, a.s. cez mladého muža, ktorého poriadne ani 
nikto nepoznal. Ten arogantným vystupovaním 
vysvetlil dotknutým, že taký dobrý a  výhodný 
zámer, ako pripravili, si možno dotknutí ani ne-
zaslúžia. Celé to vysvetľovanie trvalo dosť dlho 
a  pretože sa ľudia chceli čo najlepšie oboznámiť 
so situáciou, ktorá ich čaká, zodpovedala tomu aj 
vynútená časovo dosť dlho trvajúca diskusia.
Prítomným bolo v podstate vysvetlené, že nakoľ-
ko sú ich pozemky úzke a dlhé, treba celú oblasť 
prerozdeliť tak, aby si každý mohol na svojom no-
vom pozemku, ku ktorému by sa dostal po ceste, 
ktorú by zadarmo daroval na tento účel, realizo-
vať svoje predstavy alebo by ho mohol predať. 
Akosi ťažšie sa však dralo z úst kompetentných, 
že vlastne stavať sa tam zatiaľ dať nebude, preto-
že podľa územného plánu mesta sa tam zatiaľ dá 
stavať iba na časti 6C, ktorá je z celej plochy veľká 
ako zrnko maku. 
Po tejto dlhotrvajúcej diskusii, ktorú väčšia časť 
vlastníkov nevydržala a odišla, sa pristúpilo k hla-
sovaniu stanov združenia účastníkov pozemko-
vých úprav a  následne sa mali zvoliť aj zástup-
covia do predstavenstva združenia účastníkov 
pozemkových úprav. Hoci nikto nechápal ako 
vlastne mohlo vzniknúť združenie, ktoré zúčast-
není neodsúhlasili, pristúpili k hlasovaniu stanov 
združenia. Toto nezískalo dostatočnú podporu 
zúčastnených, a  preto sa ani stanovy neodsú-
hlasili, nezvolilo sa ani predstavenstvo združe-
nia, ktoré malo pozostávať z 9 členov. Za prvých 
päť sa nehlasovalo, do predstavenstva okamžite 
postúpili: 1 zástupca za MČ Bratislava-Lamač, 2. 
zástupca za hlavné mesto SR Bratislava, 3. zá-
stupca za Slovenský pozemkový fond, 4. zástup-
ca za Družstvo Devín a 5. zástupca za investora. 
Takže skupina okolo investora 5 ľudí – vlastníci 4 
ľudia – tak to chápali ľudia v sále. Napriek tomu, 
že starosta Lamača P. Šramko verejne sľúbil, že on 
ako zástupca MČ Lamač bude hlasovať vždy za 
obyvateľov Lamača, nevzbudzoval tento návrh 
dôveru. Napriek presviedčaniu ľudia v  sále mali 

Detské ihriska – kde, kedy a čo?
Som veľmi rada, že téma detských ihrísk sa v La-
mači stala živou, a  že sa nám podarilo uhájiť 
15  000 eur na revitalizáciu ihrísk, nakoľko v  pô-
vodnom návrhu rozpočtu úrad s touto položkou 
vôbec nerátal. 
V komisii kultúry a revitalizácie ihrísk trvala nie-
koľko mesiacov debata za účasti aktívnych ma-
mičiek Moniky Živčicovej a  Eleny Černej, za čo 
sa im chcem veľmi pekne poďakovať – za ich čas 
a veľmi aktívny prístup. Vytvorila sa úzka skupina 
ľudí, ktorí sa intenzívne venovali a aj venujú rie-
šeniu jednotlivých ihrísk: Mgr. Marta Janyšková, 
Ing. Radoslav Olekšák, Ing. Gabriela Bizoňová, 
Ing. Monika Živčicová, Mgr. Elena Černá.
Počas diskusií a aj námetov od občanov sme pri-
pravili nasledovnú stratégiu na rok 2012 v oblasti 
revitalizácie ihrísk:
Bakošova ulica – detské ihrisko za domami 
Bakošova 32-35:
Oplotiť ihrisko pred psičkármi tak, aby bola oplo-
tená aj časť trávnatej plochy
Výmena piesku
Doplnenie nových hracích prvkov. 
Studenohorská ulica – detské ihrisko za do-
mami Studenohorská 35:
Oplotiť ihrisko a  v  zmysle možností aj trávnatú 
plochu na deky  
Detské ihrisko „Šajben“ (vedľa miestneho úra-
du) – toto detské ihrisko je vo veľmi zlom stave, 
a preto je potrebné vymeniť piesok (dar Kataríny 
Boskovičovej), zakúpiť nový domček so šmykľav-
kou, hojdačky. Na tento účel sme vyčlenili maxi-
málnu sumu 4 000 eur z rozpočtu na revitalizáciu 
detských ihrísk. Prenajímateľ by mal opraviť lavič-
ky a dať parčík do uspokojivého stavu.
Detské ihrisko na Heyrovského ulici – asfaltová 
plocha. Na túto plochu bude nakreslené doprav-
né ihrisko (zrealizuje ako dar G. Bizoňová). Na 
rovnú trávnatú plochu vedľa asfaltového ihriska 
chceme umiestniť hrací prvok pre väčšie deti, 
ideálne kombináciu hojdačiek.
V rámci prvého hokejbalového turnaja Lamač 
Cup 2012 sa mi podarilo vyzbierať sumu 83 eur 
pre detské ihriská, som rada, že hráči takto krásne 
podporili dobrú myšlienku.
Určite budem požadovať od úradu, aby sa celá 
revitalizácia a modernizácia uvedených návrhov 
uskutočnila do konca prázdnin. Napriek nie veľmi 
príjemnej finančnej situácii bojujeme, aby sa ce-
lých alokovaných 15 tisíc eur minulo len na ihris-
ká, ako stanovoval pôvodný plán. Nové podnety 
a priestor na hru, či rozvoj detí je pre nás jednou 
z najdôležitejších priorít. 

G. Bizoňová
poslankyňa MZ

stále väčší pocit, že budú o časť svojich pozem-
kov obratí, že v celej tejto záležitosti ide len o po-
zemky 59 neznámych vlastníkov, ktorých výmera 
je 9,5 ha, ktoré sa týmto spôsobom môžu ľahko 
stratiť, že spoločnosti Bory a.s. ide len o to, ako si 
pričleniť už vykúpené pozemky v  tejto časti, čo 
najbližšie k časti, na ktorej sa už buduje a ktorá 
im už patrí. 
Napriek tomu, že diskusia bola dlhá, zostalo vo 
vzduchu visieť mnoho nezodpovedaných otázok 
a odpovedí.  Vlastníci týchto pozemkov chcú za 
svoj majetok peniaze. A  nový majiteľ si potom 
môže budovať v  uvedenej lokalite, čo len bude 
chcieť. 

Katarína Boskovičová

bude spájať Baumax, Lidl, sídlisko, Segnáre, 
Hypermarket Tesco s vojenskou nemocnicou, 
čo pomôže najmä našim seniorom. Veľa času 
sme strávili debatami o križovatke pri Pantlo-
vi, kde mesto tvrdošijne obhajuje semafory. Ja 
tvrdím, že bez stavebnej úpravy tejto križovat-
ky, len nasekaním 4 ostrovčekov a 6 semaforov 
sa problém nevyrieši a  paradoxne zhorší si-
tuáciu chodcov. Ak by sa podarilo vytlačiť autá 
na diaľnicu (bezplatný úsek diaľnice, kruhový 
objazd pri Baumaxe, zmena hlavnej cesty na 
Podháji), by sme nemuseli zbytočne vyha-
dzovať peniaze na výstavbu drahej svetelnej 
križovatky. Doprava je problém, to už neho-
vorím o parkovaní, ktorý by si zaslúžil možno 
samostatnú prílohu v Lamačanovi. Ďalšia veľ-
ká téma je problematika bezpečnosti, ktorá 
sa v  Lamači uberá zlým smerom. Narastajúci 
počet bezdomovcov, Cigánov a  iných osôb 
je problém, ktorý je potrebné riešiť zriadením 
tzv. hliadok, ktoré by mali byť naším živým 
kamerovým systémom a  pôsobiť najmä na 
úseku prevencie (viď tento rok ukradnuté tuje 
z námestia, vybrakované železné rohože spred 
bytoviek na Studenohorskej a Bakošovej ulici, 
krádeže v záhradkách). Takže, doprava a bez-
pečenosť sú dve veľké témy, ktoré ma budú 
určite zamestnávať aj v druhom polroku. 

Podaria sa v  Lamači tento rok realizovať  
väčšie investičné akcie?

Plán investičných akcií máme schválený spo-
lu s rozpočtom na rok 2012, no jeho plnenie 
je k  dnešnému dňu katastrofálne. Futbalisti 
Lamača postúpili o ligu vyššie, no mám po-
cit, akoby náš miestny úrad padol o niekoľko 
líg nižšie. Dávam prednostovi a  starostovi 
čas na to, aby sa tento prepad zastavil a aby 
sme investičný plán (územný plán zóny 
Malokarpatské nám., Zečák, detské ihriská, 
dokončenie priestoru v polyfunkčnom dome 
na Malokarpatskom námestí, parkovacie 
miesta, výmena okien na ZUŠ, revitalizácia ja-
zierka) v roku 2012 maximálne naplnili. Sú to 
priority nášho poslaneckého klubu, na ktoré 
sme my vyčlenili reálne peniaze na rozdiel od 
niektorých kolegov, ktorých často bolí srdce 
a  kvetnato píšu o rôznych druhoch explózií, 
ale peniaze na ich srdcové témy (revitalizá-
cia ihrísk a pod.) som v rozpočte musel nájsť 
a  presadiť ja. Hnevá ma preto formalizmus, 
ktorý cítim v konaní mnohých ľudí a riešenie 
reálnych problémov je v úzadí. Nie je umenie 
minúť polovicu rezervného fondu tak ako 
v roku 2011, umenie je dobre hospodáriť tak, 
aby sme investovali, a nie aby lekárom v zdra-
votnom stredisku boli vypnuté telefóny, len 
preto, že miestny úrad nezaplatil faktúry. 
Lamač potrebuje jasnú víziu, potrebuje ľudí, 
ktorí sa dokážu postaviť pred veľké výzvy 
a nie ľudí, ktorí prežívajú v duchu hesla šetrím 
tým, že nič nerobím. 
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Od 15. mája má úrad po odchode Gabriely 
Šedovej nového prednostu. Môžete nám ho 
predstaviť?
Ing. Peter Vojtaššák je skúsený ekonóm, pôso-
bil ako prednosta v susednej Záhorskej Bystrici. 
Verím, že svojimi skúsenosťami pomôže riešiť 
mnoho problémov, ktoré mu denne prichádza-
jú na pracovný stôl.

Čo nové pribudlo v  Lamači za prvý polrok 
2012?
V  prvom polroku sme zabezpečili pre zlepše-
nie životného prostredia našej mestskej časti 
zberové kontajnery, ktoré doposiaľ v  Lamači 
veľmi chýbali. Kontajner na veľké ploché sklo 
je umiestnený na parkovisku Malokarpatského 
námestia. Kontajner na použitý olej z  domác-
nosti je tiež na námestí, ale aj na Segnároch. Bol 
by som veľmi rád, keby sa tento spôsob zberu 
ujal v  našej mestskej časti, a  pokiaľ to bude 
nevyhnutné, počet kontajnerov následne zvý-
šime. Chcel by som upozorniť na kontajnery 
na šatstvo, ktoré sú tiež na parkovisku na Ma-
lokarpatskom námestí a na Segnároch, ktorých 
využívanie je už rozšírené. Zdôrazňujem to aj 
pre  občanov, ktorí pravidelne nechodia okolo 
týchto miest, aby sa rozšírilo využitie tohto spô-
sobu pomoci občanom, ktorí sú odkázaní na 
použité šatstvo. Taktiež chcem pripomenúť, že 
na parkovisku za MÚ je trvale umiestnený kon-
tajner na žiarivky a úsporné žiarovky, v ktorých 
sa nachádza ortuť a ich likvidácia v obyčajných 
kontajneroch na pevný domový odpad je veľmi 
nebezpečná ako pre životné prostredie, tak pre 
všetkých ľudí. 

Aké sú naplánovane aktivity na leto?
Štrnásteho júla sa uskutočnia Malé hody a po-
tom koncom prázdnin 31. 8. – 2. 9. Rozálske 
hody. V  rámci kultúrneho leta sa uskutočnia 3 
koncerty, na ktorých vystúpia hudobné skupiny 
Oukey, Alias a OBD. Všetkých Lamačanov srdeč-
ne pozývame. 

O čom sa vám podarilo rokovať v  súvislosti 
s dopravnou situáciou v Lamači?
Projekt križovatky pri Pantlovi (Vrančovičova – 
Hodonínska), na ktorý sú vyčlenené finančné 
prostriedky v rozpočte hl. mesta sa rieši u gene-
rálneho investora Bratislavy. Na základe pripo-
mienok, predovšetkým členov komisie dopravy 
a  financií našej MČ, bolo stanovených viacero 
podmienok, ktoré žiadame, aby boli v rámci rie-
šenia projektu svetelnej križovatky dodržané. 
Pôvodný úmysel riešiť križovatku ako kruhovú, 
ktorej výhody som si i ja osvojil nám boli za-
mietnuté z dôvodu podstatne vyššieho finanč-
ného nároku na realizáciu, ako aj záporného 
stanoviska krajského inšpektorátu a  Krajského 
úradu pre cestnú dopravu a pozemné komuni-
kácie. V rámci zlepšenia dopravnej situácie som 
dostal nové informácie o riešení kruhového ob-
jazdu pri Baumaxe a verím, že termín realizácie 
– začiatok budúceho roka bude reálny, nakoľko 
táto kruhová križovatka podstatne zníži počet 
motorových vozidiel, ktoré v  súčasnosti pre-
chádzajú Lamačom preto, že zjazd z  diaľnice 
pri križovatke Diamant a  následné odbočenie 
smerom na Záhorie je mimoriadne dopravne 

preťažený. Realizáciu dopravného značenia pri 
zastávke pod Zečákom, kde sa otáčajú autobu-
sy, si pochvaľujú predovšetkým vodiči, ktorým 
odstránenie parkujúcich motorových vozidiel 
zlepšilo výhľad v križovatke, čím sa zvýšila bez-
pečnosť a  zároveň umožnilo vozidlám a  Do-
pravnému podniku bezproblémové prejazdy 
cez túto križovatku. 

Ako pokračujú rokovania so spoločnosťami 
NDS a Orange?
Pri rokovaní o  protihlukovej stene (PHS) s  no-
vým vedením NDS, a.s. som dostal prísľub, že 
hraničný termín na vybudovanie PHS – decem-
ber 2013 – bude dodržaný. Aj na inom mieste 
som sa vyjadril, že chcem veriť chlapskému slo-
vu, že tento termín bude dodržaný. Ohľadom 
vysielacej stanice na bytovom dome na Heyrov-
ského ul. č. 8 sme dostali prísľub, že táto stanica 
vrátane vysielacích antén bude v krátkom čase 
vymenená za modernejšiu, s nižšími výkonový-
mi parametrami, a  s  obmedzením vysielacích 
výkonov v  nočných hodinách. Snahu o  úplné 
odstránenie tejto stanice spol. Orange a.s. za-
mietla z  dôvodu nevyhnutnej náhrady dvoma 
stanicami na iných miestach. 

Občanov stále trápi aj situácia ohľadom novej 
multifunkčnej haly Na barine. Čo je nové v te
jto veci?
S  investorom sa uskutočnilo v  prvom polroku 
2012 zopár rokovaní. Výsledkom je nový typ 
športovej haly umiestnený hlbšie pod zem 
a  s  úplne zatrávnenou strechou s  tenisovými 
kurtami v strede plochy, čím sa zásadne zmenili 
podmienky, ktoré pripomienkovali občania vo 
vzťahu k svetlotechnickým podmienkam a vply-
vu veľkého objemu zastavanej svetlotechniky. 
Takisto boli doplnené podmienky rozšírenia 
parkovacích miest, ktoré budú určené výlučne 
pre občanov bývajúcich na ul. Na barine. S takto 
zmeneným projektom investor v súčasnosti po-
žiadal o stanovisko súladu s územným plánom 
magistrát hlavného mesta Bratislava. Čo ma vo 
veci mrzí je fakt, že investor nesplnil uznesenie 
miestneho zastupiteľstva, aby predložil potvr-
denie o finančnom krytí potrebnom na realizá-
ciu takejto stavby. 

Kedy budú dokončené ihriská sľúbené inves
torom za zimným štadiónom?
Na základe pripomienok občanov zmenili po-
slanci MZ rozhodnutie o  umiestnení bikrosso-
vej dráhy v tomto areáli, ktorá bude nahradená 
oddychovou trávnatou plochou a jedným mul-

tifunkčným ihriskom, v zmysle platného uznese-
nia bude dokončené 12. decembra t. r. 

Ako to vyzerá na Zečáku dnes a  v blízkej bu
dúcnosti?
Pre oblasť Zečák bola v  prvom polroku ukon-
čená súťaž na dodávateľa územno-plánovacej 
dokumentácie zóny. Práce sa rozbehli, rokuje sa 
s Ministerstvom zdravotníctva SR, s investormi, 
ako aj s občanmi o umiestnení hlavnej doprav-
nej komunikácie. Poloha komunikácie sa opti-
malizuje na čo najmenšie zábery pozemkov sú-
kromných vlastníkov, pričom výsledné riešenie 
bude navrhnuté asi o 6 mesiacov na verejnom 
prerokovaní.

Ako vy osobne vnímate situáciu s Malokarpat
ským námestím?
Na základe pripomienok občanov sa ÚPD zóny 
malo riešiť ako zóna bez bytov. Moja predsta-
va je zachovanie maximálnej plochy zelene, 
dostatočného množstva stromov, pravdepo-
dobne zúženie niektorých zbytočne širokých 
schodísk, zmodernizovanie vzhľadu, a  táto 
predstava musí byť spracovaná a  prerokovaná 
jednak v odborných komisiách, a jednak na ve-
rejnom zhromaždení občanov. S  konkrétnymi 
výsledkami sa predstúpi pred občanov na jeseň 
tohto roku. Veľkou otázkou bude, či na realizá-
ciu v ďalšom programovacom období sa budú 
dať použiť fondy EÚ, lebo zo súčasných príjmov 
našej MČ sa nebude dať takýto zámer prefinan-
covať.

Katarína Lepiešová

Porozprávali sme sa so starostom Lamača Petrom Šramkom

Dopravná situácia, ihriská, Zečák, námestie                                 

Ďakujeme Občianskemu 
združeniu Lamačania                       
Každý poslanec sa má možnosť zviditeľňo-
vať pomocou príspevkov v  tomto časopise. 
Ja využijem priestor, aby som zviditeľnil na-
šich spoluobčanov z Občianskeho združenia 
Lamačania pod vedením Márie Rehákovej. 
Toto občianske združenie Lamaču pomáha 
v  širokom spektre činností od spoľahlivej 
práce v  odborných komisiách, skrášľovaní 
Lamača, no v neposlednom rade usporado-
vaním kultúrnych akcií pre občanov Lamača. 
Sú to aj akcie pre seniorov, ako aj pestovanie 
a  oživovanie lamačských tradícií spočívajú-
cich v  kontaktoch s  chorvátskymi priateľmi, 
lebo v Lamači je veľa potomkov chorvát-
skych prisťahovalcov a celá lamačská kultúra, 
vrátane ľudových piesní a nárečia je natrvalo 
poznačená chorvátskym vplyvom, o čom nás 
na prvý pohľad presviedčajú priezviská sta-
rých lamačských rodov. Najznámejšie sú pra-
videlné Tančiarne s  kvalitným programom. 
Treba zdôrazniť, že Občianske združenie 
Lamačania financuje akcie v  prospech všet-
kých obyvateľov Lamača zo svojich vlastných 
zdrojov.   
Vážení členovia OZ Lamačania, ďakujeme vám 
za vašu hodnotnú a kvalitnú prácu v prospech 
všetkých obyvateľov Lamača. Ďakujeme vám 
za praktické oživovanie a presadzovanie pek-
ných medziľudských vzťahov v prospech všet-
kých lamačských obyvateľov, ktorú nezištne 
uskutočňujete vo vlastnej réžii a nezávisle od 
rozpočtu MČ Lamač.

Daniel Valentovič,
poslanec za KDH 
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Deti v akvaparku                                    
Deň detí sa  oslavuje ako všade vo svete, aj 
u nás 1. júna vo všetkých mestských častiach 
v  Bratislave. Máloktorá časť sa však môže 
pochváliť tým, že už niekoľko rokov uspora-
dúva pre rodičov s deťmi zájazd do Akvapar-
ku v  Senci. Kultúrna komisia MZ aj tento rok 
pripravila zájazd pre deťúrence v  pondelok 
11. júna. Už ráno nám počasie prialo, a  tak 

bola radosť sledovať deti od 3 do 14 rokov 
ako natešené a nedočkavé očakávajú autobus, 
ktorý ich odvezie do vytúženého cieľa. Akva-
park v  Senci sa pod slnečnými lúčmi zaskvel 
v  plnej kráse a  pomaly spĺňal deťom svojimi 
atrakciami a  príležitosťou očakávané túžby. 
Trojhodinový pobyt vo vodnom svete dal 
zabrať všetkým deťom, čo bolo vidieť na 
spiatočnej ceste. Mnoho detí od únavy cestou 
zaspalo, a tak sa úspešne skončil náš výlet do 
akvaparku. Všetky deti boli nesmierne dobré, 
poslušné a hlavne sa nikomu nič nestalo.

M. Janyšková

Potešil malých i veľkých                      

V prvú júnovú sobotu sa lamačské Malokarpat-
ské námestie premenilo na viacero zón, kde si 
malí aj väčší mohli vyskúšať svoje schopnosti 
a zručnosti. Na všetkých stanovištiach zbierali 
deti body, pretože na záver boli vyhodnote-
ní najšikovnejší, ktorí ich nazbierali najviac. 

V jednej časti si mohli vyskúšať svoje zručnosti 
za asistencie občianskeho združenia Cultus 
Slavica, ktoré im pripravilo rytierske disciplí-
ny – hod oštepom na cieľ a  hádzanie nožov. 
V  ďalšej časti to bolo zase občianske zdru-
ženie Carrigo, ktoré pripravilo disciplíny od 
najmenších až po veľkých skautov. Materské 
centrum Obláčik zase cez šikovné mamičky 
vytvorilo množstvo pekných zvieratiek, prin-
cezien a  kvetiniek – maľbami na tvár. Všetky 
deti si mohli poskákať na nafukovacom skáka-
com hrade, tí, ktorí zdolali všetky disciplíny sa 
mohli zviesť na koníkovi. Aj počasie sa umúdri-
lo na záver, starosta P. Šramko a poslankyne M. 
Imrichová a M. Janyšková ocenili najšikovnej-
ších. Deň detí sa v Lamači vydaril.

kl

Môj najkrajší deň                                 
V 5. čísle Lamačana vyhlásila kultúrna komisia 
pri príležitosti Dňa detí výtvarnú súťaž „Môj 
najkrajší deň“. Na výstave sa mohli zúčastniť 
všetky deti bývajúce v Lamači, deti zo ZŠ a deti 
z materských škôlok. Od 1. júna sa prihlásené 
práce vystavovali vo foyeri kina a v priestoroch 

na 1. poschodí. Kto si nestihol pozrieť celú vý-
stavu, môže si pozrieť aspoň víťazné práce, 
ktoré sa nachádzajú na presklenej stene kina 
spolu s  ich autormi. Diela boli maľované rôz-
nou technikou, boli veľmi pekné a zaujímavé. 
Ťažko bolo vyberať. Všetci účastníci dostali 
preto peknú odmenu, napokon však porota 
vybrala päť najkrajších prác. Detské práce boli 
rozdelené do troch kategórií. 1. cenu v    ka-
tegórii „Moja rodina“ dostali dve dievčatá – 
Alenka Druhková a Terezka Kopplová. 2. cenu 
v kategórii „Moji priatelia“ dostali Viki Bruteni-
čová a  Kika Podstavková. 3. cenu v  kategórii 
„Sen“ získala Ema Machová.

Zázračná Ema                                          
Takýto názov malo bábkové predstavenie, 
ktoré sa uskutočnilo v  júni pre najmladšie 
deti. Do Lamača s ním prišlo prvý raz divadlo 
„Dunajská Vlnka“, ktoré v  predstavení spojilo 
päť príbehov zo života škôlkarov. Celý dej bol 
napísaný na námet obľúbenej detskej knihy 
Máme Emu autora Petra Uličianskeho. Interak-
tívne divadielko napísala a predviedla bábko-
herečka  Jana Segešová. V ňom zachytila pre-
žívanie zázrakov z  rozprávkového sveta detí. 
Do príbehu zapojila mnoho prítomných detí 
ako hudobníkov, hráčov na akustické – ľahko 
ovládateľné nástroje, aj spevákov. Deti spievali 

napr. pieseň Prší, prší a Zlatá brána. Na javisku 
v  rozprávkovom deti si zahrali aj rolu „herca“, 
Veľmi presvedčivo zahrala úlohu kráľovnej Ka-
taríny 40-tej malá 4-ročná Katka Šlarková (na 
obrázku). Hra hovorila aj o  zázrakoch, ktoré 
sa dejú každodenne. Veď zázrak pre mnohých 
je aj to, že sa človek ráno prebudí. Na záver 
si všetky deti zapózovali pri spoločnom foto-
grafovaní a ponáhľali sa domov na slávnostný 
obed. Veď bol Deň otcov.

M. Janyšková

Na súťaži sa zúčastnilo 90 detí z MŠ Malokar-
patské námestie (trieda Slnečnice), žiaci zo 
ZŠ Malokarpatské námestie: 1. A, 1. C a  2. B. 
Všetkým deťom gratulujeme a  hlavne ďaku-
jeme pani učiteľkám Janke Božíkovej, Anke 
Chrenkovej a  vychovávateľkám Katke Holeč-
kovej a Katke Slušnej, ktoré s deťmi pracovali 
a inšpirovali ich v práci.

Marta Janyšková

Rozprávkový les                                    
Cesta rozprávkovým le-
som, ktorú organizuje 
MC Obláčik, sa stala ak-
ciou, ktorá k Lamaču ne-
odmysliteľne patrí. V  so-
botu, 16. júna, sa konal 
už jej šiesty ročník. Lesná 
cesta nad Klancom ožila 
prítomnosťou rozpráv-
kových postáv a  rodín 
s  malými deťmi. Deti, 
ktorých počet presiahol 
150, tradične plnili rôzne 
úlohy – tancovali s vílami, 
lovili rybičky s vodníkom, 
či jazdili s  Indiánom na koníkovi. Za všetky 
splnené úlohy dostávali pečiatky a  na záver 
celej cesty aj krásnu odmenu. Akcia sa vyda-
rila aj vďaka slnečnému počasiu, ale v prvom 
rade vďaka obrovskému nasadeniu mladých 
dobrovoľníkov z farnosti Lamač, ktorí nezištne 
obetovali svoj čas a  ochotu v  prospech naj-
menších obyvateľov Lamača. Z „dospelákov“ 
nás prišli podporiť aj starosta Peter Šramko 
a Mária Šimončičová z oddelenia kultúry, škol-
stva a sociálnych vecí.

Z. Šujanová
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Majsterkou Slovenska sa stala 
Lamačanka Sabínka Stryčková 
Drina na špičkách a každodenné tréningy pri-
niesli 10. júna svoje ovocie a malé Lamačanky 
sa cez tvrdú konkurenciu na majstrovstvách 
Slovenska v modernej gymnastike v kategórii 
2002-2003 prebojovali na tie najvyššie priečky. 
Majsterkou Slovenska sa stala Sabínka Stryč-
ková (2002), striebornú medailu získala 
Kristínka Semanová (2002) a  šieste miesto 
obsadila o  rok mladšia Katka Vargová (2003). 
Dievčatá sú členky športového klubu Argo, 
ktorý od septembra privíta vo svojich kruhoch 

ďalšie lamačské deti vo veku od štyroch ro-
kov. Krúžok modernej gymnastiky sa venuje 
všestrannej športovej príprave, ktorá pestuje 
v deťoch zmysel pre pohyb, estetiku, správne 
držanie tela a  predstavuje ideálne naplnenie 
voľného času.

Športový klub Argo

9-ročná Martinka ocenená 
primátorom                                              
Primátor Bratislavy Milan Ftáčnik sa 19. júna 
v  Primaciálnom paláci stretol s  talentovanou 
mládežou v školskom roku 2011/12. Zrkadlová 
sieň bola nabitá do posledného miesta oce-
nenými deťmi, ich trénermi, učiteľmi, rodičmi 
a  významnými hosťami. Slávnostný program 
pripravila ZUŠ E. Suchoňa. Ocenenie dostalo 53 
žiakov vybraných zo 
všetkých mestských 
častí v  5 kategóriách 
– šport, jazyky, kul-
túra, umenie a  tech-
nické vedy. Z Lamača 
si ocenenie odniesla 
9-ročná huslistka 
Martinka Výbohová, 
žiačka 2. ročníka ZUŠ 
Jozefa Kresánka. Spolu s  ňou bol ocenený aj 
jej pedagóg Mgr. Art. Ľudovít Satury, ktorý žije 
a pôsobí tiež v našej mestskej časti. 
Každý človek sa rodí s  talentom. Len je dôle-
žité, aby bol tento jeho talent skoro objavený 
a ďalej správne rozvíjaný. A preto patrí vďaka 
nielen usilovnej a  vytrvalej Martinke, ale aj 
učiteľovi, rodičom, ktorí ju podporujú, starým 
rodičom, ktorí jej všestranne pomáhajú a všet-
kým známym, ktorí jej držia palce. Martinka, 
drž sa, toto je len začiatok! „Prajeme ti, nech 
tón, ktorý vylúdi tvoj sláčik, neznie iba v Lama-
či,  v Bratislave, na Slovensku ako to bolo do-
teraz, ale nech poteší srdcia a pohladká dušu 
ľudí aj vo svete.“

M. Janyšková

Druhý pokus do Podhájskej 
sa seniorom vydaril                            
V   júni pripravila kultúrna komisia zájazd pre 
seniorov do Podhájskej. Tým splnila trojročné 
prianie tým starším spoluobčanom, ktorí túžili 
navštíviť toto termálne kúpalisko s celoročnou 
prevádzkou nazývané malým slovenským mo-
rom. Jeho voda je totiž unikát porovnateľný 
s vodou z Mŕtveho mora. V minulom roku bol 
síce tento zájazd pripravený na september, ale 
na poslednú chvíľu sa nekonal pre nepriaznivé 
počasie. Aj tentoraz to v deň a určenú hodinu 
odchodu vyzeralo všelijako, ale nie pre poča-
sie, lebo to nám prialo. Ale preto, že sa pokazil 
autobus, ktorý neprišiel včas a museli naň kú-
peľachtiví seniori čakať dve hodiny. Napokon 
prišiel náhradný autobus a my sme sa dostali 
do Podhájskej.
O termálnej vode v siedmych bazénoch sa 
hovorí, že je najliečivejšia v strednej Európe, 
pretože má priaznivý a regeneračný účinok na 
liečbu ochorení reumatických, bolestí chrbti-
ce, kĺbových, cievnych, prieduškových, ekzé-
mových, ale aj na dýchacie cesty.
Je tam už aj novootvorený relaxačno-rekon-
dičný komplex, ktorý bol ale v pondelok, v deň 
našej návštevy, zatvorený. Mnohí účastníci boli 
nadmieru spokojní, ale veľa bolo aj takých, 

Folkloristi z Obláčika                         
Kino Lamač hostilo v nedeľu, 24. júna, tanečné 
vystúpenie detičiek vo veku od 1,5 do 3 rokov 
aj so svojimi mamičkami. Deťúrence oblečené 
v  krojoch predviedli so svojou lektorkou Va-

likou Knapovou a  svojimi mamičkami, čo sa 
zo slovenského folklóru naučili za posledné 
dva mesiace. A veruže, nebolo toho málo. K 
úctyhodným výkonom ich povzbudzovalo aj 
obecenstvo pozostávajúce z  rodinných prís-
lušníkov a  známych vystupujúcich detičiek. 
Na záver sa všetkým detičkám a rodičom pri-
hovorila predsedníčka kultúrnej komisie Mar-
ta Janyšková. Ďakujeme všetkým prítomným, 
že nás tak povzbudzovali.

Andrea Neumeisterová

ktorých návšteva neuspokojila. Neušli sa im 
skrinky na odkladanie vecí, ležadlá, ktorých je 
tam málo, chýbali sprchy. Tí „náročnejší“, ktorí 
sa tešili aj na masáže, zostali bez nich. Všetci 
sa ale zhodli na tom, že stánky s občerstvením 
a  reštauračné zariadenia boli perfektné. Aj tí 
účastníci, ktorí držali rôzne diéty neodolali 
a nechali sa zlákať rôznymi typickými sloven-
skými jedlami a špecialitami.
Do Lamača sme všetci prišli v  neskorých ve-
černých hodinách poriadne unavení zo slnka, 
z horúceho prameňa, tropického tepla a dlhej 
cesty. Po príchode sme sa rýchlo rozutekali 
domov so slovami: „Aj tak to bol výborný re-
kreačný zájazd!“

Marta Janyšková

Hviezda NHL brankár 
Jaro Halák v Korčulkove                 
V  Korčulkove sme sľúbili, že budeme deťom 
predstavovať ich detské idoly a  vzory. Niet 
lepšej motivácie a my radi plníme detské sny. 
V  Lamači sme privítali začiatkom prázdnin 
veľkú hokejovú osobnosť. Po zranení členka 
v zápase St. Louis Blues proti San Jose v apríli 
t. r. slávny 27-ročný Bratislavčan Jaro Halák vy-
korčuľoval po prvý raz na ľadovú plochu práve 
u nás – v Lamači, v Korčulkove. Projekt Korčul-
kovo a myšlienka založiť hokejovú školu Tuč-
niaci sa mu veľmi páčili, pretože je Bratislavčan 
a prvé roky nevyrastal vo veľkoklube.
V Korčulkove vzniká nová hokejová škola Tuč-
niaci, v ktorej bude budúce hokejové hviezdy 
vychovávať aj bronzový juniorský majster sve-
ta, trojnásobný majster slovenskej extraligy 
a majster českej extraligy, bývalý reprezentant, 
rodený Lamačan, Ľubomír Pištek.

„Dôležité je, aby si deti vytýčili svoj cieľ 
a keď ho dosiahnu, aby si hneď vytýčili ďal-
ší! Ja som začínal až 8-ročný, ale v siedmej 
triede som už trénoval aj dvakrát denne! 
A, samozrejme, treba mať aj trochu šťastia,“ 
povedal  chlapcom Jaro, ktorí hltali každé jeho 
slovo.
Deti si zastrieľali na hokejovú megahviezdu 
a Jaro im góly ochotne „nechytil“. Nám už len 
ostáva dúfať, že v  NHL bude výluka a  Jara 
Haláka, ktorý je nielen skvelý hokejista, ale aj 
skvelý človek, budeme môcť predstaviť všet-
kým priaznivcom Korčulkova a hokejovej školy 
Tučniaci, ktorí práve nie sú na prázdninách!
Nahlasovanie detí do hokejovej školy Tučniaci 
a do kurzov korčuľovania sa už začalo. Pozorne 
sledujte www. Korculkovo.sk.

J. Pišteková
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Na lamačskom hokejbalovom ihrisku sa 23. 
júna uskutočnil 1. ročník hokejbalového tur-
naja Lamač Cup 2012.
Turnaj organizovala komisia pre školstvo 
a šport za podpory komisie pre kultúru, voľný 
čas a  revitalizáciu ihrísk. Na turnaji sa zúčast-
nilo plno kvalitných hokejbalových tímov, 
spolu asi 60 hráčov. Najväčším lákadlom bol 
„logicky“ ženský tím Slovan Bratislava. Zúčast-
nili sa aj 2 tímy z Dolných honov – 3-násobný 
víťaz 1. bratislavskej hokejbalovej ligy Hancop 
MO&DE a  jeho mladší brat Hancop Baltská. 
Lamač reprezentovali 3 družstvá – hokejbalo-
vé tímy TJ SAV a Lamač 3 a lamačskí futbalisti 
doplnení o manažérov zo spoločnosti Prapol. 

Hrať sa začalo už tesne po ôsmej, lebo program 
bol nabitý a času málo. Hralo sa každý s kaž-
dým, teda 5 zápasov odohral každý tím. Po-
časie bolo výborné, aj keď v  popoludňajších 
hodinách až zbytočne komfortné... Okolo pol 
jedenástej sa uskutočnil zápas našich najmen-
ších hokejbalových a  futbalových nádejí vo 
veku od 3 do 9 rokov. „Pinďúri“ si to rozdali 
medzi sebou na celom ihrisku a za mantinelmi 
ich povzbudzovali hrdé mamičky a  tatinovia. 
Za veľkého aplauzu dostali diplomy ako pa-
miatku na tento deň. 
Napriek výbornej pohodovej turnajovej nála-
de mali zápasy šťavu, predsa len vyhrať chcel 
každý. O  občerstvenie pre účastníkov, ale aj 
divákov sa starali profesionáli zo Spolku vyslú-
žilých vojakov č. 18 v Lamači, ktorí nám uvarili 
výborný guláš a čapovali žltý mok.

Čím viac sa blížil koniec turnaja, tým jasnejšie 
bolo, kto bude siahať po víťaznom pohári. 
Cenu za najlepšieho hráča turnaja si odniesla 
hráčka Slovana Bratislava Nikoleta Celárová, 
ktorá okrem excelentnej streleckej „potencie“ 

zaznamenala aj pár tvrdých „hitov“. Šieste 
miesto na turnaji obsadili „kočky“ zo Slovana 
Bratislava napriek tomu, že sa postarali 
o najväčšie prekvapenie turnaja tým, že zdolali 
vysoko kvalitný tím Hancop MO&DE 3:2. Piate 
miesto obsadili priatelia z  Dolných honov 
Hancop Baltská, ktorí prišli v najväčšom počte 
(vlastným autobusom) – klobúk dole. Naši 
„futbaloví hrdinovia“ FK Lamač – Prapol, ktorí 
po nedávnom postupe do 4. ligy nesklamali 
ani s  hokejkami v  ruke a  skončili len pre 
nepriaznivý vzájomný zápas na štvrtom 
mieste. Prehrali iba jeden zápas na turnaji 
a  nedokázali ich poraziť ani TJ SAV a  Lamač 
3. Zrejme zavážila znalosť protihráčov zo 

spoločných piatkových a sobotňajších večerov. 
Na 3. mieste sa umiestnil tím Hancop MO&DE, 
ktorý stratil prvenstvo už v  spomínanej 
prekvapivej prehre so Slovanom Bratislava. 
Na 2. mieste skončil tím Lamač 3, ktorý síce 
prehral hneď prvý zápas s  rivalom TJ SAV 
a následne remizoval s futbalistami, ale potom 
už nestratil ani bod. 1. ročník hokejbalového 
turnaja Lamač Cup 2012 zaslúžene vyhral 
lamačský tím TJ SAV. 
Na záver by som rád poďakoval poslancom 
miestneho zastupiteľstva Márii Imrichovej, 
Marte Janyškovej a Gabriele Bizoňovej za po-
moc a podporu v realizácii a financovaní tohto 
podujatia. Vďaka patrí všetkým, ktorí venovali 
čas a financie na to, aby sa turnaj mohol usku-
točniť. Spolok vyslúžilých vojakov č. 18 v  La-
mači podal tiež kolektívny a bojovný výkon pri 
príprave guláša a servírovaní žltého moku. 

Pavel Bizoň,
hráč Lamač 3 a hokejbalový nadšenec

LAMAČ CUP 2012:  vyhrať chcel každý, víťazstvo zostalo doma                                        

Úspešní bedmintonisti                                         

Ako každoročne, tak aj v  tomto roku uspo-
riadal bedmintonový oddiel Spoje Bratislava 
pri príležitosti MDD majstrovstvá Bratislavy 
žiakov v  bedmintone. Turnaj sa uskutočnil 
v  telocvični ZŠ na Malokarpatskom námestí 
v sobotu, 2. júna, za účasti 25 žiakov z 10 škôl. 
Súťažilo sa v  troch kategóriách: mladší žiaci, 
starší žiaci a  neregistrovaní. Z  našich hráčov 
sa najlepšie darilo Andrejovi Kudláčovi, ktorý 
vyhral v kategórii mladších žiakov, Matúš Ga-
lovič bol tretí. Medzi staršími žiakmi skončil 
na druhom mieste Samuel Bučko, v kategórii 
neregistrovaných žiakov bol prvý Filip Slo-
boda a  tretí Jakub Oláh. Naša škola vyhrala 
s  prevahou aj celkové hodnotenie škôl pred 
Gymnáziom J. Hronca. V tomto roku sa našim 

hráčom opäť darilo aj na celoslovenských sú-
ťažiach – na majstrovstvách SR v Prešove zís-
kali Kudláč s Galovičom bronzové medaily vo 
štvorhre najmladších žiakov a  Juraj Vachálek 
vybojoval svoju prvú medailu v kategórii do-
spelých – striebornú za finálové umiestnenie 
v štvorhre mužov. Juraj sa už v súčasnosti ve-
nuje aj trénovaniu mládeže, ale nezanedbáva 
ani vlastné tréningy a  jeho ambíciou je vrátiť 
sa do slovenskej reprezentácie.
Slovenský bedminton dosiahol v  tomto roku 
veľký úspech, keď sa na OH v  Londýne do 
dvojhry žien medzi 46 hráčok z  celého sveta 
prebojovala Slovenka Monika Fašungová. Ten-
to úspech má veľkú cenu aj pre Lamač, preto-
že Monika sa niekoľko rokov učila základom 
bedmintonu na tréningoch v našej lamačskej 
škole!
Športovej bedmintonovej príprave mládeže 
v  telocvični ZŠ na Malokarpatskom námestí 
sa venujú tréneri z bedmintonového oddielu 
TJ Spoje Bratislava už tridsaťpäť rokov. Deti, 
ktoré majú chuť naučiť sa hrať bedminton 
a  prípadne sa stať úspešnými športovcami, 
sa môžu prihlásiť u trénera Filipa Guldana. 
Ďalšie informácie o lamačskom bedmintone 
sú aj na lamačskej internetovej stránke www.
lamac.sk. 

Filip Guldan
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Porozprávali sme sa s Rastislavom Polákom, 
ktorý v  súčasnosti vedie Futbalový klub La
mač.

Ste už nový prezident FK Lamač?
Nie, som ešte stále viceprezident klubu spolu 
s  Michalom Hudecom, prezidentom je Mário 
Orth, ktorý už nie je aktívny člen klubu. V prie-
behu niekoľkých mesiacov príde k úplnej zme-
ne štatutárov, podľa všetkého by som sa mal 
až vtedy stať prezidentom. Momentálne je 
štatút FK Lamač v  podobe, že prezident klu-
bu bez súhlasu alebo podpisu viceprezidenta 
a naopak nespraví nič. V klube ako funkcionár 
pôsobím od roku 2009.

V akej situácii ste tento klub preberali?
FK Lamač sme v  roku 2009 preberali vo veľ-
mi zložitej finančnej situácii, kde sa prejavili 
dôsledky finančnej hospodárskej krízy z  roku 
2008, t. j. nedostatkom sponzorov a  stúpajú-
cimi dlžobami za energie. Klub sme preberali 
v strede hracej súťaže a bezodkladne sme mu-
seli ukončiť hrdosť FK LAMAČ, a  to zrušením 
účasti A-tímu mužov v 3. lige, aby sme udržali 
klub pokope pre mládež a zastavili jeho zadl-
žovanie.
Aká je súčasná situácia v klube?
Konečne môžem po troch rokoch konštatovať, 
že situácia v klube je z finančnej a hernej strán-
ky stabilná, s  dlhodobou perspektívou. Mo-
mentálne máme aktérov vo všetkých kategó-
riách – predprípravku s 31 deťmi, 21 ml. žiakov, 
18 st. žiakov, 18 dorastencov a 20 mužov.

Kto sú vaši súčasní spolupracovníci? Kto je vo 
výbore klubu?
FK Lamač vedú štyria ľudia – Michal Hudec, 
Jozef Haraslín, Peter Šogor, ja a ďalej sú pod-
ľa štatútu vo vedení občianskeho združenia 
aj prezident M. Orth a dvaja zástupcovia z MČ 
Lamač, konkrétne poslanci Mária Imrichová 
a Radoslav Olekšák.

Je finančná pomoc od mestskej časti, čiže do
tácia pre klub, dostatočná alebo riešite situ
áciu aj za pomoci iných sponzorov?
Veľmi si vážim podporu MČ Lamač, bez nej 
by sme to určite nezvládli, finančná podpo-
ra je postačujúca na chod klubu, investície 
do areálu, zlepšenie techniky, údržbu budov 
a „hasenie“ havarijných situácii riešime spon-
zorsky. Vždy sa snažíme niekoho osloviť o po-
moc, po výhre mužov v 5. lige sa prejavila chuť 

sponzorov a  priaznivcov o  podporu klubu, či 
už finančne alebo vecne, prípadne osobnou 
pomocou na brigádach a pod. Za to chcem aj 
týmto spôsobom všetkým veľmi pekne poďa-
kovať 

Vaše družstvo mužov vyhralo 5. ligu a  po
stúpilo do 4. ligy. Čo to pre klub znamená?
Predovšetkým nové skúsenosti, nakoľko pod 
naším vedením sme 4. ligu nehrali. Bude fi-
nančne náročnejšia, musíme zabezpečiť kvali-
fikovaného trénera a získať posily do mužstva. 
A tiež revitalizovať hraciu plochu a  spraviť 
malé úpravy v areáli.

Koľko rokov hral Lamač v 5. lige?
Lamač mal vždy mužov v 5. lige len pod ozna-
čením Lamač B, zároveň mal mužov aj v 3. lige.

Ktorých hráčov by ste vyzdvihli či pochválili, 
kto sa o postup hlavne pričinil?
Futbal je kolektívny šport, a preto konštatujem 
že o postup mužstva do 4. ligy sa postaral celý 
kolektív hráčov a realizačný tím ľudí, ktorý pra-
coval okolo mužstva.

Najmladšia je u vás prípravka malých detí 
– od koľkých rokov sa môžu deti do klubu 
prihlásiť, koľko ich máte teraz v tejto príprav
ke? 
Naši najmenší hráči sú vo veku od 4 do 7 ro-
kov. Skúšali sme to ako projekt pre pohybovú 
motoriku tých najmenších, avšak záujem detí 
o  futbal v  našej MČ bol taký vysoký, že sme 
spravili predprípravku a na tréningy chodí asi 
30 detí, na ktoré dohliadajú dvaja kvalifikovaní 
tréneri.

Ak má niekto záujem, ako sa má prihlásiť?
Deti s  rodičmi môžu prísť osobne, prípadne 
nám napísať e-mail na fklamac@fklamac.sk, 
radi odpovieme alebo zavoláme. Sme otvore-
ní pre každého.

Rozhovor s Lamačanom Rastislavom Polákom

Lamačský futbal konečne v 4. lige                                                          
Vyvrcholením tejto sezóny boli zápasy detí aj 
dospelých v sobotu 16. júna. 
Sobota bola veľmi príjemný deň, keď sme pri 
príležitosti osláv postupu FK Lamač do 4. ligy 
zorganizovali zápas našej predprípravky proti 
predprípravke Slovana, po nich nasledoval zá-
pas víťazov 5. ligy proti osobnostiam Lamača 
skladajúcich sa zo starostu Lamača,  funkcio-
nárov FK Lamač, trénerov FK Lamač a bývalých 
hráčov FK Lamač, ako aj iných známych osob-
ností pôsobiacich v MČ Lamač.

Ako hodnotíte takúto akciu, mali o ňu záu
jem Lamačania? Chodia ešte starí Lamača
nia, bývalí hráči, stále na futbal?
Keď som začal pôsobiť v  FK Lamač, návštev-
nosť v  3. lige bola vysoká, po odstúpení zo 
súťaže sme dostali trošku od fanúšikov po-
cítiť ich nesúhlas s  naším rozhodnutím, náv-
števnosť klesla, pri stretnutiach s  nimi sme 
sa snažili každému vysvetliť príčiny, čo bolo 
veľmi dobré. Fanúšikovia sa nám opäť vrátili 
na tribúny a  ich počet stúpal až do dnešnej 

podoby. Veľmi ma prekvapili Lamačania pri 
rozhodujúcom zápase Lamač – Domino, kde 
kulisa a podpora pre hráčov z  ich strany bola 
neopísateľná a  obohatená výhrou i radosťou 
z postupu do 4. ligy.

Čo plánujete do novej sezóny 2012/13?
Udržanie, stabilizovanie a  zdokonaľovanie 
mládežníckych družstiev, úpravu areálu pre 
voľno-časové aktivity pre deti MČ Lamač for-
mou vybudovania detského ihriska a  samo-
zrejme, úspešné pôsobenie mužov v 4. lige.

Ako môže verejnosť a Lamačania pomôcť la
mačskému futbalu?
Aj touto formou by som ešte chcel osloviť po-
tenciálnych sponzorov a záujemcov o podpo-
ru FK Lamač, aby ma v  prípade záujmu kon-
taktovali na fklamac@fklamac.sk. Rád sa s nimi 

stretnem a  vysvetlím situáciu, v  akej sa klub 
nachádza. Objasním aj predchádzajúce ob-
dobie, kde nevhodným hospodárením vznikla 
nedôvera v FK Lamač. Radi by sme s finančnou 
podporou sponzorov a  MČ Lamač vrátili la-
mačský futbal do 3. ligy.

K. Lepiešová
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Uznesenie č. 85/2012/VI k VZN o  úprave pod-
mienok predaja, podávania alebo požívania 
alkoholických nápojov v  zariadeniach spo-
ločného stravovania alebo na iných verejne 
prístupných miestach na území hl. m. SR Bra-
tislava. MZ MČ BA-Lamač A. súhlasí s návrhom 
VZN hl. mesta SR Bratislava o úprave podmienok 
predaja, podávania alebo požívania alkoholických 
nápojov v  zariadeniach spoločného stravovania 
alebo na iných verejne prístupných miestach na 
území hl. mesta SR Bratislava – s  pripomienkami 
po zapracovaní minimálnej vzdialenosti 30 metrov.

Uznesenie č. 86/2012/VI k  návrhu VZN hl. 
mesta SR Bratislava o  dani z  nehnuteľnosti. 
MZ MČ BA-Lamač A. súhlasí s návrhom VZN hl. 
mesta SR Bratislava o dani z nehnuteľnosti – bez 
pripomienok.

Uznesenie č. 87/2012/VI k návrhu na poskyt-
nutie účelových finančných dotácií oprávne-
ným subjektom v zmysle VZN č. 1/2005, VZN 
č. 2/2007 a  VZN č. 3/2008 v  I. polroku 2012. 
MZ MČ BA-Lamač A. schvaľuje pridelenie úče-
lových finančných dotácií oprávneným subjek-
tom v zmysle VZN č. 1/2005, VZN č. 2/2007 a VZN 
č. 3/2008 na I. polrok 2012 v  týchto sumách: TJ 
Spoje Bratislava – bedmintonový oddiel Lamač – 
600 EUR, Bratislavský spolok nepočujúcich 1930 
– 100 EUR, Športový klub ARGO – 1 000 EUR, 
Domov seniorov Lamač – 800 EUR, MC Obláčik 
– 600 EUR, Klub Venuša pri Lige proti rakovine 
– 100 EUR, Zväz vyslúžilých vojakov gen. M. R. 
Štefánika v Lamači – 1 700 EUR, Slovenský zväz 
protifašistických bojovníkov v  Lamači – 70 EUR, 
OZ Nádej pre Rozsutec – 250 EUR, MO JDS Lamač 
– 600 EUR, Curling o. z. – 500 EUR, OZ Tancujúce 
Slnečnice – 800 EUR, SČK územný spolok Bratisla-
va-mesto – 200 EUR, Občianske združenie Dúha, 
T. O. Carigo – 250 EUR, Cultus Slavica – 1 000 EUR 
– s  pripomienkami a  B. schvaľuje  účelovo via-
zanú dotáciu na kúpu prístrešku nad pieskovisko 
v sume 1 000 EUR pre Materskú školu na Heyrov-
ského ulici č. 4, 841 03 Bratislava– bez pripomie-
nok.

Uznesenie č. 88/2012/VI k návrhu akcií orga-
nizovaných komisiami: kultúry a  sociálnych 
vecí na mesiace júl – december 2012 MZ MČ 
BA-Lamač A. schvaľuje návrh akcií organizo-
vaných komisiami: pre kultúru, voľný čas a  re-
vitalizáciu ihrísk a  komisiou pre veci sociálne, 
zdravotné a bytové, plánovaných na mesiace júl 
– december 2012 – s pripomienkou, že sa presu-
nie 100 eur z akcie Kultúrne leto na akciu komi-
sie pre školstvo a šport (Lamač CUP 2012), ktorá 
bude 23. 6. 2012 a  B. berie na vedomie výrok 
Ing. Gabriely Bizoňovej, že sa vzdáva mesačnej 
odmeny poslankyne v  prospech akcie „Lamač 
CUP 2012“, ktorú 23. 6. 2012 organizuje komisia 
pre školstvo a šport – bez pripomienok.

Uznesenie č. 89/2012/VI k informatívnej sprá-
ve o ukončení nájomnej zmluvy – SOA Liber-
ta. MZ MČ BA-Lamač A. berie na vedomie in-
formatívnu správu o ukončení nájomnej zmluvy 
– SOA Liberta – s pripomienkami (vyhodnotenie 
zmluvy).

Uznesenie č. 90/2012/VI k  dopravnej situácii 
v MČ BA-Lamač. MZ MČ BA-Lamač A. berie na 

vedomie postup MÚ MČ Bratislava-Lamač vo 
veci riešenia dopravnej situácie v MČ BA Lamač – 
s pripomienkami a B. ukladá MÚ MČ Bratislava-
-Lamač zabezpečiť projekt organizácie dopravy 
pre prejazd motorových vozidiel ulicami starého 
Lamača v  správe mestskej časti len obyvateľmi 
s  trvalým pobytom v  Lamači v  zmysle cenovej 
ponuky za 595 eur + DPH – bez pripomienok.

Uznesenie č. 91/2012/VI k  petícii obyvateľov 
MČ Lamač za zrušenie tranzitného prejazdu 
ulice Pod Zečákom MZ MČ BA-Lamač A. súhla-
sí s  oprávnenými požiadavkami obyvateľov MČ 
BA Lamač vo veci zrušenia tranzitného prejazdu 
ulice Pod Zečákom, ktorých presná špecifikácia 
je uvedená v  ich písomnom podaní – petícia so 
137 podpismi obyvateľom MČ Lamač, ktorá je za-
evidovaná pod zn. 2202/2012 zo dňa 14. 5. 2012 
– bez pripomienok a B. ukladá prednostovi MÚ 
MČ Bratislava-Lamač P. Vojtaššákovi zabezpečiť 
spracovanie projektu organizácie dopravy na 
osadenie nového dopravného značenia a  pred-
ložiť ho na schválenie príslušným orgánom ve-
rejnej moci (samospráva, štátna správa) – bez 
pripomienok.

Uznesenie č. 93/2012/VI k  návrhu na pride-
lenie obecných bytov. MZ MČ BA-Lamač A. 
schvaľuje pridelenie uvoľneného 1-izbového 
obecného bytu (po nájomcovi – lektor z  Gym-
názia Ladislava Sáru) na Studenohorskej ulici 
č.  11, nachádzajúceho sa na 6. poschodí byto-
vého domu súp. č. 2059, č. bytu 14 Miroslave 
Slapníkovej, žiadateľke zo zoznamu uchádzačov 
o byt – bez pripomienok a B. schvaľuje pridele-
nie uvoľneného 2-izbového obecného bytu (po 
nájomcovi Miroslavovi Popluhárovi) na Studeno-
horskej ulici č. 4, nachádzajúci sa na 6. poschodí 
bytového domu súp. č. 2069, č. 9 Dane Smolin-
skej, žiadateľke zo zoznamu uchádzačov o byt – 
bez pripomienok .

Uznesenie č. 95/2012/VI k  žiadosti o  predaj 
pozemkov – Martin Pipa, Mária Pipová. MZ MČ 
BA-Lamač A. schvaľuje predaj nehnuteľností – 
pozemkov vytvorených novým geometrickým 
plánom č. 42/2012 zo dňa 29. 5. 2012, overený 
Správou katastra pre hl. mesto SR Bratislava pod 
zn. 1124/2012 dňa 5. 6. 2012, a to: – parcela č. 613 
o výmere 87 m2, zastavané plochy a nádvoria, – 
parcela č. 614/19 o výmere 31 m2, zastavané plo-
chy a nádvoria, – parcela č. 610/70 o výmere 7 m2, 
ostatné plochy, – parcela č. 614/20 o výmere 292, 
záhrada, – parcela č. 610/66 o výmere 136 m2, os-
tatné plochy, – parcela č. 614/22 o výmere 34 m2, 
záhrada spolu o výmere 587 m2, k. ú. Lamač pre 
žiadateľov – Ing. Martina Pipa a manželka Mária 
Pipová, ako prípad hodný osobitného zreteľa 
podľa § 9a ods. 8 písm. e) zákona č. 138/1991 
Zb. o majetku obcí v znení neskorších právnych 
predpisov a  o  zmene a  doplnení niektorých zá-
konov za kúpnu cenu 75 EUR/m2 v celkovej sume 
44 025 EUR – bez pripomienok.

Uznesenie č. 96/2012/VI – k žiadosti o predaj 
časti pozemku č. p. 2761 – BORY a. s., Bratisla-
va neprijalo.

Uznesenie č. 99/2012/VI k žiadosti o prenájom 
pozemkov – Ing. Juraj Rehák s manželkou. MZ 
MČ BA-Lamač A. schvaľuje prenájom nehnuteľ-

ností – pozemkov – č. p. 3400/4 o výmere 216 m2, 
ostatné plochy a  parcely č. 3400/5 o  výmere 
30 m2, zastavané plochy a nádvoria, pozemky re-
gistra „C“ pre žiadateľov – Ing. Juraj Rehák s man-
želkou – Ing. Monika Reháková, obidvaja bytom 
Stanekova 21, 841 03 Bratislava, ako prípad hod-
ný osobitného zreteľa, ktorý je upravený v  § 9a 
ods. 9 písm. c) zákona 138/1991 Zb. v  platnom 
znení. Nájomné sa ustanovuje sadzbou v zmysle 
VZN č. 4/2004 zo dňa 26. 10. 2004 – bez pripo-
mienok .

Uznesenie č. 100/2012/VI k nájmu pozemkov 
p. č. 2555/86 a parc. č. 2555/87 k. ú. Lamač – 
Mgr. Peter Spacek. MZ MČ BA-Lamač A. súhla-
sí s nájmom časti pozemkov v k. ú. Lamač, parc. 
č. 2555/86 a parc č. 2555/87 za účelom prejazdu 
cez tieto pozemky na pozemok parc č. 2555/716 
vo vlastníctve žiadateľa Mgr. Petra Spaceka – 
s pripomienkami.

Uznesenie č. 101/2012/VI k  nájmu nebyto-
vých priestorov v  zdravotnom stredisku za 
účelom zriadenia bankomatu – Tatra banka 
a. s. MZ MČ BA-Lamač A. schvaľuje prenájom 
nebytových priestorov v  Zdravotnom stredisku 
Lamač na Malokarpatskom námestí č. 2 o výme-
re 2 m2 za účelom umiestenia bankomatu v sume 
500 EUR/rok bez DPH, a to ako prípad hodný oso-
bitného zreteľa podľa § 9a ods. 9 písm. c) zákona 
138/1991 Zb. o majetku obcí v znení neskorších 
právnych predpisov a  o zmene a  doplnení nie-
ktorých zákonov na obdobie 5 rokov, a  to spol. 
Tatra banka a. s. – bez pripomienok.

Uznesenie č. 102/2012/VI k  žiadosti o  prená-
jom časti pozemku parc. č. 3414/3 k. ú. Lamač 
–Ľudovít Molnár a  Peter Sány . MZ MČ BA-La-
mač A. schvaľuje prenájom časti pozemku parc. 
č. 3414/3 k. ú. Lamač o rozmere 193 m2 za účelom 
umiestenia zariadenia staveniska za cenu 0,66 €/
m2/deň na dobu určitú – 3 mesiace s možnosťou 
predĺženia v  zmysle VZN č. 6/2004 zo dňa 1. 1. 
2005, a  to Ľudovítovi Molnárovi a  Petrovi Sány-
mu – bez pripomienok.

Uznesenie č. 103/2012/VI k stanovisku vypra-
tania bytu – Juraj Janeček. MZ MČ BA-Lamač 
A. schvaľuje pozastavenie exekučného konania 
v termíne do 15. 7. 2012 za podmienky preukáza-
nia úhrady dlžnej sumy alebo preukázania vkladu 
do katastra nehnuteľností pozemku v  prospech 
MČ Lamač bez možnosti ďalšieho predĺženia – 
bez pripomienok.

Uznesenie č. 104/2012/VI k  informatívnej 
správe o  príprave Rozálskych hodov 2012 
v Lamači. MZ MČ BA-Lamač A. berie na vedo-
mie návrh programu na Rozálske hody v termíne 
31. 8. – 2. 9. 2012 – bez pripomienok. 

Uznesenie č. 106/2012/VI k  informatívnej 
správe o  postupoch prác na ÚPD zóny Malo-
karpatské námestie a ÚPD zóny Zečák. MZ MČ 
BA-Lamač A. berie na vedomie informatívnu 
správu o postupoch prác na ÚPD zóny Malokar-
patské námestie a ÚPD zóny Zečák – bez pripo-
mienok.

Uznesenie č. 107/2012/VI k  informatívnej 
správe o  Polyfunkčnom bytovom dome La-
mač-Podháj. MZ MČ BA-Lamač A. berie na 
vedomie informatívnu správu o  Polyfunkčnom 
bytovom dome Lamač-Podháj a  B. ukladá MÚ 
MČ BA-Lamač doplniť do prepisu zvukového 
záznamu mená všetkých poslancov – bez pripo-
mienok.

Výber z uznesení z rokovania MZ 21. júna 2012:                                          
daň z nehnuteľnosti, účelové finančné dotácie, dopravná situácia, byty, 
cesty, chodníky, Rozálske hody
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V METRO tankujú všetci lacno,
naši zákazníci ešte lacnejšie.

OTVORILI SME PRE VÁS NOVÚ ČERPACIU STANICU 

DEVÍNSKA NOVÁ VES, BRATISLAVA

Aktuálne ceny pohonných hmôt nájdete na www.metro.sk/tankovanie

Adresa: Devínska Nová Ves 7081, 841 07 Bratislava

Predajná doba: Po – So 6:00 – 22:00, Ne 7:00 – 22:00

ZĽAVA 0,04 € / l ZĽAVA 0,02 € / l ZĽAVA 0 04 €/ lZĽAVA 0,04 € / l ZĽAVA 0 02 €/ lZĽAVA 0,02 € / l ZĽAVA 0,03 € / l 

7967_METRO_Otevreni_cerp_stanice_DNV_zeleny_pruh_201x140mm.indd   1 2.7.12   15:07

Nová čerpacia stanica je obsluhovaná 7 dní v  týždni do desia-
tej večer, no vďaka dvom moderným tankomatom, v ktorých sa 
bude platiť bezhotovostne, bude v blízkej dobe možné doplniť 
pohonné hmoty kedykoľvek – aj v nočných hodinách. 
Kvalita všetkých pohonných hmôt vo veľkoobchodoch METRO 
po celej SR je zaručená vďaka programu „Partnerská Čerpacia 

stanica“, ktorý podporuje Unipetrol v spolupráci s medzinárod-
nou certifikačnou spoločnosťou SGS. Ide o jediné akreditované 
pracovisko, ktoré uskutočňuje testy pohonných hmôt (PHM) 
a garantuje aj kvalitu ponúkaných PHM. 

Tak šťastnú cestu s veľkoobchodom METRO!

M E T R O  D E V Í N S K A  N O V Á  V E S

Otvorilo aj pre vás novú čerpaciu stanicu!                                                                                                                
Pre všetkých motoristov od 11. júla otvára svoje brány nová ‚benzínka‘ veľkoobchodu METRO Devínska Nová Ves. Všetci 
vodiči áut na benzín môžu v METRO výhodne natankovať Natural 95, Ultra 95 a Natural 98, majitelia naftových motorov 
Diesel, aj aditivovaný Ultra Diesel. Držitelia zákazníckej METRO karty navyše ušetria na každom litri ľubovoľnej pohonnej 
hmoty 0,02 €, strieborní partneri 0,03 € a držitelia zlatej karty až 0,04 €!

Ako úplne prvý si mal tú česť vyskúšať tankovanie na novučičkej čerpačke starosta 
Devínskej Novej Vsi Milan Jambor.
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Jubilanti v júli                                         
 Júlia Pálfiová 92
 Etela Šmelcerová 91
 Pavlína Víťazková 90
 Aleš Bublík 89
 Amália Janotová 89
 Božena Nemcová 89
 Genovefa Ronecová 89
 Friderika Steinerová 89
 Anna Vasiljevová 89
 Lenka Zaťková 89
 Ladislav Janík 88
 Ignác Lučenič 88
 Margita Odzganová 88
 Amália Palcová 88
 Oľga Tošerová 88
 Alžbeta Bliznáková 87
 Anna Branská 87
 Mária Bačková 85
 Oskár  Berník 85
 Vojtech Korbell 85
 Albína Mašanová 85
 Anna Mladá 85
 Božena Jurigová 84
 Pavlína  Karabová 84
 Mária Bodláková 83
 Marta Buberníková 83
 Štefánia Foltínová 83
 Magdolna Molnosi 83
 Anna Požgayová 83
 Zdenka  Marešová 82
 Štefan Šátek 81
 Štefan Urban 81
 Luděk Andrášek 80
 Daniel Mlynár 79
 Otília Patejdlová 79
 František Világi 79
 Mária  Kičková 78

Všetkým jubilantom blahoželáme!
Údaje pochádzajú z Ohlasovne trvalého pobytu 
BA-Karlova Ves. Za prípadné uverejnenie neak-
tuálnych údajov sa vopred ospravedlňujeme.

V máji, júni a júli sa v Lamači narodili:        

21.5.  Viktor Griecs
28.5.  Mojmír Peniak
31.5.  Eliška Bruteničová
5.6.  Oskar Obrtal
6.6.  Vanesa Szokeová
9.6.  Martina Požgayová
15.6.  Hana Šišková
1.7.  Martin Michalec
10.7.  Lilia Greschner

Vektormi prenášané ochorenia 
psov a mačiek 

Borelióza psov                                
Lymská borelióza je veľmi závažné infekčné 
systémov ochorenie, ktorého pôvodcom je spi-
rochéta Borrelia burgdorferi. Na Slovensku je 
známych 5 genotypov. Táto zooantroponóza 
s globálnym rozšírením postihuje široký hostiteľ-
ský okruh. Nákaza bola dokázaná približne u 80 
druhov cicavcov a  vtákov. Zistenie, že B.  burg-
dorferi vyvoláva aj ochorenie  psov sa datuje už 
od roku 1985. Dôvodom, prečo sa ňou vedci 
a lekári začali zaoberať až omnoho neskôr je, že 
borelióza psov najčastejšie prebieha bez výraz-
nejších klinických príznakov a  možno ju doká-
zať až po imunologickom vyšetrení zameranom 
na dôkaz prítomnosti špecifických protilátok. 
U psov neexistuje plemenná predispozícia. Infek-
cia závisí predovšetkým od expozície vektorom. 
Prenos sa uskutočňuje predovšetkým kliešťami 
rodu Ixodes, ktoré patria medzi trojhostiteľ-
ské a  obyčajne majú dvojročný životný cyklus. 
Ako bolo experimentálne dokázané, infikované 
zviera môže vylučovať borélie aj močom a naka-
ziť tak ďalších jedincov .
Lymská borelióza pri niektorých pacientoch sa 
začína bez zjavných klinických príznakov a  ne-
pozorovane prechádza do ďalšej fázy ochorenia, 
keď je už aj ťažko liečiteľná. Objavujú sa bolesti, 
opuchy, zápaly kĺbov končatín s  prejavmi strie-
davého krívania – tzv. chodiaci reumatizmus, ho-
rúčka, nechutenstvo, malátnosť, letargia, depre-
-sia a  nekoordinovanosť pohybov. U niektorých 
jedincov po prekonaní akútnej fázy môže byť 
zvýšená citlivosť kože, ktorá sa môže prejaviť 
napr. pri česaní hrebeňom. Neliečené ochorenie 
môže prejsť do perzistentnej infekcie, keď je po-
stihnutý aj centrálny nervový systém, čo sa pre-
javuje silnou dráždivosťou, zmenou správania, 
stratou orientácie, nakláňaním hlavy, odporom 
k pohybu, zvracaním, kŕčmi a pod.
Kĺby končatín sú „horúce“ a bolestivé hlavne pri 
manipulácii. Zisťujú sa tiež vážne poruchy funk-
cie kardiovaskulárneho aparátu. Bola popísaná 
atrioventrikulárna blokáda a  nekróza myokardu 
s  dôkazom borélií v  srdcovom svale. Pomerne 
závažnou komplikáciou pri borelióze psov, pod-
mienenou tvorbou imúnnych komplexov sú zá-
paly obličiek (urémia, hematúria). V  niektorých 
prípadoch sa môžu vyskytnúť aj očné ochorenia 
ako zápal očných spojiviek, krvácanie do sietnice, 
vypúlenie očnej gule. Príznaky ochorenia môžu 
pretrvávať aj vyše roka. Spirochéty sa pravde-
podobne usádzajú v  spojivkovom tkanive, kto-
ré je pre ne akýmsi útočiskom, kde sú chránené 
pred účinkom antibiotík a imunitným systémom 
hostiteľa. Pre diagnostiku boreliózy psov a  ma-
čiek je potrebné komplexné posúdenie epizoo-
tologických údajov, výsledkov klinického vyšet-
renia a predovšetkým laboratórnych testov.
Za veľmi dôležité sa považuje testovanie proti-
látok, keďže ich zistenie môže byť dôkazom prí-
tomnosti patogéna aj u psov, ktorí nepreukazujú 
žiadne viditeľné klinické príznaky ochorenia .Od-
halenie boréliovej nákazy u psa je dôležité nielen 
vzhľadom na jeho včasnú terapiu, ale aj na po-
tvrdenie prítomnosti patogéna v  danej oblasti. 
Najvhodnejším objektom sú pre tieto patogény 
– túlavé psy, ktoré sú najviac vystavované vek-
torom, ktoré nikto neodstraňuje, a tým sa u nich 
zvyšuje možnosť prenosu borélii. Terapia bore-
liózy u  psov a  mačiek je účinná predovšetkým 
v raných štádiách. Musí byť komplexná a zahŕňa 
liečbu kauzálnu, aj príznakovú. Kauzálna liečba 

 Anna Világiová 78
 Jaroslav Bihary  77
 Alexej Schronk  77
 Emília Veverková 77
 Katarína Drábková 76
 Mariana Eislerová 76
 Emília Kulifajová 76
 Rudolf Brutenič 75
 Štefan Gódor 75
 Magdaléna Kamenická 75
 Anna Kováčová 75
 Michal Masnovič 75
 Anna  Masnovičová 75

Jubilanti v auguste                            
 Helena  Masnovičová 95
 Mária Luptáková 93
 Leo Mucha 91
 Viktor Koyš 88
 Mária Maňková 88
 Božena Špirková 88
 Anna Hanová 86
 Matilda Masárová 85
 Ervín Šimko 85
 Mária Havlíčková 84
 Kvetoslava Lešková 84
 Ján Hrubý 83
 Augustín Rímeš 83
 Anna Salayová 83
 Rozália Vavrovičová 83
 Zuzana Koláriková 82
 Antónia Mankovecká 82
 Rozália Salayová 82
 Mária Sopková 82
 Mária Grejtáková 81
 Helena  Horváthová 81
 Irena Melicherčíková 81
 Ľudmila Nittmannová 81
 Ladislav Balla 80
 Pavel Fabian 80
 Drahoslava Reháková 80
 Bohumír Sedláček 80
 Mária Barinová 79
 Angela Hrivnáková 79
 Júlia Matejová 79
 Mária Poláková 79
 Adela Vokurková 78
 Helena Madiová 77
 Anton Sloboda 77
 Terezia Šemetková 77
 Štefan Švehla 77
 Alžbeta Haganová 76
 Mária Kralovičová 76
 Ľubica Barbaričová 75
 Rozália Barbiríková 75
 Jozef Borsig 75
 Juliana  Magyaricsová 75
 Irena Malá 75
 Magdaléna Rebrová 75

spočíva v  podávaní antibiotík, najčastejšie sa 
používa penicilín, doxycilín, amoxicilín, cefalo-
sporíny v období min. 1 mesiaca. V súčasnosti sa 
na prevenciu tlmenia lymskej boreliózy využíva 
imunoprofylaxia – teda očkovanie. Prvotná vak-
cinácia sa vykonáva u zdravých psíkov od veku 9 
-12 týždňov najlepšie v zimných mesiacoch – no-
vember–marec, teda v období, keď by pes nemal 
prísť do styku s kliešťom. Očkovanie je potrebné 
zopakovať po 3-4 týždňoch. Imunita nastupuje 
za 2 týždne po druhej aplikácii vakcíny a trvá pri-
bližne rok. Z  toho dôvodu je pre trvalú imunitu 
potrebná každoročná revakcinácia. Vakcináciu 
je potrebné zamerať najmä na poľovné psy, slu-
žobné psy a psy, ktoré sa často pohybujú v prí-
rode s vysokým zamorením kliešťami. My, u nás, 
v  lamačskej veterinárnej ambulancii spolupra-
cujeme s  laboratórnym pracoviskom a  každého 
vybraného kliešťa dávame do špeciálneho roz-
toku a  posielame na  detekciu spirofét, a  tým 
máme prehľad, akých pôvodcov v Lamači vlastne 
máme. Preto vás chcem poprosiť, ak by ste náho-
dou kliešťa zo psíka vybrali, aby ste ho priniesli do 
ambulancie. Kliešťa vždy vyťahujeme v rukavici, 
aby sme sa neinfikovali. Veľmi dôležitá je preven-
cia proti kliešťom v podobe nasadenia obojkov, 
ktoré sú v dnešnej dobe už bez zápachu a vydržia 
až 8 mesiacov alebo podávame každý mesiac tzv. 
kvapku nad lopatku na kožu psíka. Pred nasade-
ním buď obojku, alebo pred podaním kvapky by 
sa nemali zvieratá šampónovať aspoň 7 dní, aby 
sme ich neodmastili, lebo účinná látka sa roznáša 
po tele v podkožnom tuku. 
Prajem vám a vašim psíkom pekné leto!

MVDr. Pavol Čech, 
Veterinárna ambulancia Lamač, 

Heyrovského 12 
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ROZáLSKE HODY 2012 
31. 8. – 2. 9. 2012
PIATOK 31. 8. 2012
16.30 hod.  – slávnostné otvorenie hodov šermiarmi 
    (obdobie 1291 – 1692)
17.00 hod.  – moderuje Štefan Skrúcaný – otvorenie
  – príhovor starostu Ing. Petra Šramka
17.05 hod.  – hudobný a tanečný program ARGO,  
   – spoločenské tance, Martinka Výbohová
18.00 hod.  – Tanečná skupina Latiniko
18.15 hod.  – Skupina Gattch – country
19.15 hod.  – Tanečná skupina Latiniko
19.30 hod.  – Fragile – A cappella
20.30 hod.  – Tanečná skupina Latiniko
20.45 hod.  – Senzus
21.45 hod.  – DISCO
DISCO – do 24.00 hod. (podľa záujmu obyvateľov)

SOBOTA 1. 9. 2012
14.00 – 16.00 – športové aktivity pre deti + futbalový zápas – 
     FŠ Lamač
16.00 hod.  – Roztancované tenisky – predstavenie pre deti – 
    45 – 50 min.
17.00 hod.  – Deti ráje – piesne Michala Davida
18.00 hod.  – Tanečná skupina Avalon
18.30 hod.  – Funny Felous
19.30 hod.  – Tanečná skupina Avalon
20.30 hod  – Otto Weiter
21.30 hod.  – Revival Elán
22.30 hod.  – hudobný program – MADDOX
23.00 hod  – DISCO
Žrebovanie tomboly, zábava do 2.00 hod.

NEDEĽA 2. 9. 2012
15.00.hod  – koncert v kostole sv. Margity
16.00 hod.  – znelka
 – tanečný program DFS Klnka
17.00 hod.  – Tanečný program – Folklórny súbor Devín
18.00 hod.  – Lamačská svadba
18.30 hod.  – dychová hudba Záhorienka
20.00 hod.  – ukončenie hodov

ZMENA PROGRAMU VYHRADENá !!!

Prosíme obyvateľov Lamača, aby sa zapojili do ankety na www.lamac.sk, 
ktorá nám pomôže v rozhodovaní o umiestnení pódia na Rozálskych hodoch 2012.



Program kina na júl a august 2012                                    

15. 7. ŽELEZNá LADY – Meryl Streepová 
v  úlohe britskej političky Margaret 
Thatcherovej.  VB, tit., 105 min., 19. h,  
2,50 €

22. 7. NEVESTINEC – Obdobie veľkých so-
ciálnych zmien na prelome devätnáste-
ho a  dvadsiateho storočia postihlo aj 
slávne parížske nevestince. Fr., tit., drá-
ma, 122 min., 19. h, 2,50 €

29. 7. POUPATA – Poupata rozprávajú príbeh 
výhybkára na železničnej trati Jardu 
Hrdinu, ktorý je závislý na hracích auto-
matoch. ČESKÝ LEV 2011. ČR, 94 min., 
19. h, 2,50 €

5. 8. MUŽI V ČIERNOM 3 – Agenti v čiernych 
oblekoch sú späť... Opäť včas. USA, tit., 
104 min., 19. h, 2,50 €

12. 8. PRÍLIŠ MLADá NOC – Príbeh o dvoch 
dvanásťročných chlapcoch, ktorí sa deň 
po Silvestri náhodne ocitnú na zvlášt-
nej oslave v byte mladej ženy a v spo-
ločnosti dvoch dospelých mužov. ČR/
Slovinsko, dráma, 65 min., 19. h, 2,50 €

19. 8. HAPPY, HAPPY – Tragikomédia o man-
želskej nevere, hulení a o  losom mäse. 
Nórsko, tit., 88 min., 19. h, 2,50 €

26. 8. HYSTÉRIA – Pikantná komédia o vynáj-
dení vibrátora. VB/Fr./Nem./Luxemb., 
tit., 100 min., 19. h, 2,50 €

Úradné hodiny MÚ Bratislava-Lamač    

Miestny úrad Bratislava-Lamač
Malokarpatské nám. 9, 841 03 Bratislava
Tel.: 64 78 00 65

MIESTNY ÚRAD A POKLADňA
Pondelok 10:00 – 12:00 13:00 – 17:00
Utorok  8:00 – 12:00 
Streda  7:30 – 12:00 13:00 – 16:30
Štvrtok  8:00 – 11:00
Piatok  8:00 – 11:00
PODATEĽňA
Pondelok  8:00 – 12:00 13:00 – 17:00
Utorok  7:30 – 12:00 13:00 – 15:30
Streda  7:30 – 12:00 13:00 – 17:00
Štvrtok  7:30 – 12:00 13:00 – 16:00
Piatok  7:30 – 12:00
OVEROVANIE PODPISOV A LISTÍN
Pondelok 10:00 – 12:00 13:00 – 15:00
Utorok  8:00 – 11:00 
Streda  8:00 – 11:00 
Štvrtok  8:00 – 11:00 
Piatok  8:00 – 11:00

Riadková inzercia                                                         

• Ján Polák: vodoinštalácie a  údržba, výmeny 
a opravy WC, batérie, sifóny, zapojenie umýva-
čiek a práčok, vŕtanie dier do panelov, 

 0905 627 321.
• Voda, kúrenie, plyn. Opravy a montáž aj cez ví-

kendy.  Tel.: 
 0905 429 097, 0911 429 097.
• Vezmem do prenájmu čiastočne zariadený 

1-izbový byt v Lamači pre dve osoby. Tel.: 
 0948 477 764.
• Na ulici Podháj – oproti kinu kinu je voľná ga-

ráž. Prihláste sa na tel.: 64 78 97 86.
• Prenajmeme nebytový priestor v  bytovom 

dome na Heyrovského 14, vhodný na kance-
láriu, prípadne služby. Informácie na tel. čísle: 
0903 532 361.

• Súkromné doučovanie anglického, španielske-
ho a talianskeho jazyka, tel.: 0904/ 436 810
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Program Jednoty dôchodcov 
Slovenska na júl 2012                                       
 
11. 7. 14. – 16. h, klub, prednáška „Doj-

my z Kanady“.
18. 7. 10. h, pre nepriazeň počasia opa-

kovaná opekačka na Kačíne
19. 7. 14. h, výbor MO JDS
25. 7. Stretnutie členov o 15. h v kine La-

mač, presunutá prednáška: „Bez-
pečnosť starších a osamelých“.

Radi privítame aj nových členov v Jedno-
te dôchodcov Slovenska, z radov občanov 
Lamača. 

Žiadame svojich členov, aby si členský prí-
spevok na rok 2012, vyrovnali čo najskôr.

Založili sme si vlastnú mailovú adresu:
jednotadochodcov.podhaj@gmail.com.
Na túto adresu nám môžete posielať svoje 
návrhy a podnety.

Knižnica pozýva                                                       

Pondelok 13,00 – 19,00
Streda 13,00 – 19,00
Štvrtok 10,00 – 15,00

Pozvánky na kultúrne leto 2012                                         

 28. 7.  18,00 – 20,00 h – Kultúrne leto – 
country kapela Oukey

4. 8.  18,00 – 20,00 h – Kultúrne leto – 
hudobná skupina Alias

25. 8.  18,00 – 20,00 h – Kultúrne leto 
– Superstárista Jakub Petraník – 
BAND

Biokontajnery v Lamači                    
Veľkokapacitné kontajnery na biologicky rozloži-
teľný odpad (BRO) budú v období od 1. júla do 
31. augusta 2012 pristavované za budovou MÚ-
-Lamač v nasledujúcich termínoch:

13. 7. (piatok) 2012
27. 7. (piatok) 2012 
10. 8. (piatok) 2012
24. 8. (piatok) 2012

Čo patrí a nepatrí do kontajneru na BRO:
Patria sem: zvyšky ovocia a  zeleniny, šupky zo 
zeleniny a  ovocia, kvety, tráva, seno, slama, lístie, 
drobné konáre, mladá burina, piliny, hobliny, ne-
upravované drevo.
Nepatria sem: šupky z  citrusového ovocia, mäsi-
té zvyšky jedla, kosti, kamene, cigaretové ohorky, 
igelity a  iné plasty, syntetické tkaniny, kovy, sta-
vebný materiál, lakované dosky, nábytok, elektro-
odpad a iný nebezpečný a chemický odpad ako sú 
motorové oleje, farby, rozpúšťadlá, lieky a pod.

Oznam                                                                            

Už v auguste Lamačanov poteší banko-
mat Tatrabanky, ktorý bude v  priesto-
roch zdravotného strediska na námestí.


